

ဘဉ်မနုၤအယိပသံကွၢ်လဲဉ်

2020 တၢ်ထၢထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိမ့ၢ်တၢ်လၢအညိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သံကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်တၢ်ယိယိဖိန့ၣ်လီၤ .

တၢ်စးဆၢတၢ်ထၢထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိတၢ်သံကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲထံကီၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်ကျၢၢ်တၢ်တခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ထၢထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်အစၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘဉ်ထွဲဒီးနကလုၢ်လၢတၢ်ပၤတၢ်ပြးအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကျဲဇၤကပူၤဇၤအပူၤ,နပူၤတၢ်တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘဉ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤထဲလဲဉ်,ဒီးနပူၤတၢ်တၢ်ကျဲၤလၢခါဆူညါအဂီၢ်လဲဉ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢနမၤပုၤတၢ်ထၢထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိအခါ,နမၤစၢၤ :



တၢ်ဆၢတၢ်လီၢ်ဆ့ၣ်နီၣ်တဖၣ်အနီၣ်ဂံၢ်လၢနကီၢ်စဲၣ်မၤန့ၢ်အိၣ်လၢခါဒီးကရဲး(congress)အပူၤလဲဉ်န့ၣ်လီၤ.



ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ဟ့ၣ်နီၣ်လီၤကီၢ်စၢဖိၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအါန့ၢ်\$675အကကွၢ်ကထိဆူကီၢ်စဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီးပူၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်ကိးန့ၣ်ဒီးလဲဉ်န့ၣ်လီၤ.



ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်,ကတဲာ်ကတီၤတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်,ကတဲာ်ကတီၤဆိပာ်ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူသ့ၣ်တဖၣ်,ဒီးသ့ၣ်ထီၣ်ကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်,ကျဲမ့ၢ်ဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဆါဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

2020 တၢ်ထၢထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိကသံကွၢ်ဘဉ်ယးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအပိာ်ထွဲထီၣ်သးန့ၣ်လီၤ :

ပူၤကညိအနီၣ်ဂံၢ်ဖဲအိၣ်ဆိးလီၢ်

ပသံကွၢ်တၢ်သံကွၢ်အံၤလၢကထၢဖိၣ်ပူၤကညိအနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒုးလီၤတၢ်လီၤဆဲးဖဲအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲတခါစ့ၣ်စ့ၣ်လၢတၢ်ထၢထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိအနံၤ,လၢအူဖျၢၣ်သ့ၣ်,၂၀၂၀န့ၣ်လီၤ.ဆဲးဖိၣ်န့ၣ်စ့ၣ်စ့ၣ်န့ၣ်,တၢ်ထၢထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိအစၢသ့ၣ်တဖၣ်ဆၢတၢ်လီၢ်ဆ့ၣ်နီၣ်တဖၣ်အနီၣ်ဂံၢ်လၢနကီၢ်စဲၣ်မၤန့ၢ်အိၣ်လၢခါဒီးကရဲး(congress)အပူၤန့ၣ်လီၤ.ကီၢ်စဲၣ်ဒီးဟီၣ်ကဝီၤပဒိၣ်ပူၤမၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိအနီၣ်ဒုးလၢကဖိၣ်တၢ်ဖးအဆၢလၢခါဒီးပဒိၣ်လီၢ်ကဝီၤသ့ၣ်တဖၣ်,ကီၢ်စဲၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီဟီၣ်ကဝီၤသ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးကီၢ်ဟီၣ်ကဝီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဟံၣ်ကစၢ်/ပူၤဒီးလဲဟံၣ်ဖိ

ပသံကွၢ်ဘဉ်ယးလၢမ့ၢ်ဟံၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်အကစၢ်တၢ်မ့တမ့ၢ်အဒီးလဲအိၣ်ဇၤန့ၣ်လၢကဒုးအိၣ်ထီၣ်စရိသ့ၣ်တဖၣ်ဘဉ်ယးဒီးဟံၣ်ကစၢ်မ့တမ့ၢ်ပူၤဒီးလဲတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ဟံၣ်ကစၢ်တၢ်ဒုးတယာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မၤတၢ်ဒ်သိးထံကီၢ်အမ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်အနီၣ်ထီၣ်တခါဒီးမၤစၢၤတၢ်ပၤဆူအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ တၢ်ဆၢတၢ်လီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လီၤတဲစိနီၣ်ဂံၢ်

ပသံကွၢ်လီၤတဲစိနီၣ်ဂံၢ်တခါဒ်သိးပမ့ၢ်လိၣ်ဘဉ်တၢ်ဆဲးကျိးန့ၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ် တမံမံအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ပတနီၣ်လီၤနလီၤတဲစိနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်တဘျီဘဉ်ဒီးကဆဲးကျိးန့ၣ်လဲၣ်လၢတၢ်ထၢထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိပဒိၣ်အဝဲၤကျိၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလိၣ်ဘဉ်အခါန့ၣ်လီၤ.

ပူၤကညိအဂၤတကၤအိၣ်ဆိးထီၣ်တဖျၢၣ်မ့ၢ်အိၣ်တစီၢ်တလီၢ်ဖဲန့ၣ်ခါ

ပတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်တၢ်ဂံၢ်ပူၤကညိတဘျီ,ထဲတဘျီဇၤ,ဒီးတၢ်လီၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးဒ်တၢ်ပာ်ဖျၢၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဆိးဝဲလၢတၢ်ထၢထံဖိကီၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိအနံၤန့ၣ်လီၤ.ဟံၣ်ယာ်တၢ်ပညိၣ်တခါအံၤလၢနသးပူၤဒီး,ပသံကွၢ်တၢ်သံကွၢ်တခါအံၤလၢကမၤလီၤတၢ်ပူၤကိးဂၤဒဲးအတၢ်အိၣ်ဆိးဖဲအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲတခါလၢကဘဉ်တၢ်ဂံၢ်ယုာ်အိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

2020CENSUS.GOV

D-FS-GP-EN-136

Shape
your future
START HERE >

United States
Census
2020

မံ

ပယုမံသ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်မၤလီၤတၢ်ဟံၣ်ဖိယိဖိကိးဂၤဒီးကတၢၢ် တၢ်ဂံၢ်ယုၣ်အိၣ်အကိၢ်န့ၣ်လီၤ.အဝဲအံၤမၤစၢၤစ့ၢ်ကိးပုၤဒ် သိးကဟံၣ်ပနီၣ်တၢ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ်အတၢ်မၤနီၣ်မၤယါသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ကွဲးနီၣ်ဟံၣ်ဖိယိဖိတဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်အမံၤဟ့ၣ် မၤစၢၤပုၤစံးဆၢတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပၣ်ယုၣ်ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိမဲလၢဂ် လီၤဆီၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖိယိဖိလၢအဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤဖဲပုၤစံး ဆၢတၢ်ဖိတဂၤသးပုၤနီၣ်ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်ဂံၢ်ယုၣ်အိၣ်ဒီးတဘၣ်တၢ်ဂံၢ်ယုၣ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၣ်/ခွါ

ပသံကွၢ်ပုၤတဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်ဘၣ်ယးဒီးမ့ၣ်မ့တမ့ၢ်ခွါလၢကဒုးအိၣ်ထီၣ် စရိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ယးဒီးပိၣ်ခွါသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးပိၣ်မ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် လီၤ. တၢ်ထၢထံဖိကိၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိအတၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖိၣ်ဘၣ်ယးမ့ၣ်ခွါ န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်အိၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤဒီးပဒိၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ် ထွဲမၤစၢၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢက မၤလီၤတၢ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကမၤစၢၤပိၣ်ခွါဒီးပိၣ်မ့ၣ်အတၢ်လိၣ် ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တိတိလီၤလီၤဒီးကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲအကိၢ်န့ၣ်လီၤ. စရိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်သ့ၣ်စ့ၢ်ကိးအိၣ်လၢကမၤလီၤတၢ် တၢ်ဘျၢသဲစး.တၢ်သိၣ်တၢ်သိသ့ၣ်တဖၣ်.ဒီးကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢအထီၣ်ဒါတၢ်ဝဲၤဒီးတၢ်လၢပဒိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ် တဖၣ်အပူၤဒီးပုၤတဝၢအပူၤန့ၣ်လီၤ.

သးအနံၣ်ဒီးအိၣ်ဖျၢၣ်မုၢ်နံၤမုၢ်သိ

ပသံကွၢ်ဘၣ်ယးဒီးသးအနံၣ်ဒီးအိၣ်ဖျၢၣ်မုၢ်နံၤမုၢ်သိလၢကနၢ် ပၢၢ် သးနံၣ်အန့ၣ်လၢအလီၤဆီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အက့ၢ်အကိၢ်ဒီးအ ရှၢအသးဒီးကဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖိၣ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးသး အနံၣ်န့ၣ်လီၤ.လီၤကဝိၤ.ကိၢ်စ့ၢ်.ကလုၢ်န့ၣ်.ဒီးဖဲၣ်ရၢၣ်ခၢၣ်စး ကရၢသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်သးအနံၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖိၣ်လၢကရဲၣ်ကျဲၤလီၤဒီး ကိၢ်ပဒိၣ်စ့ၣ်ပိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢကတၢ်ကတိၤန့ၢ် တၢ်မၤ စၢၤဆိၣ်ထွဲမ့တမ့ၢ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢသးအနံၣ်အ န့ၣ်လီၤဆီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အကိၢ်.ဒ်သိးဒီးဖိသ့ၣ်တဖၣ်.ဒိၣ်တၢ်ခိၣ် ပုၤလၢသးအနံၣ်ပုၤဒီးမၤတၢ်သ့ၣ်.ပိၣ်မ့ၣ်သးန့ၣ်လၢဆံးစၢ်ဖိသ့မ့တ မ့ၢ်သးပုၤအနီၣ်ဂံၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.စရိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ် သ့ၣ်စ့ၢ်ကိးအိၣ်လၢကမၤလီၤတၢ် တၢ်ဘျၢသဲစး.တၢ်သိၣ်တၢ် သိသ့ၣ်တဖၣ်. ဒီးကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအထီၣ်ဒါတၢ်ဝဲၤဒီး တၢ်လၢပဒိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤဒီးပုၤတဝၢအ ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဟူးစဲန့း,လၢၣ်ထံနီၣ်မ့တမ့ၢ်စဲန့းအထူအထံး

ပသံကွၢ်ဘၣ်ယးဒီးပုၤတဂၤန့ၣ်မ့ၢ်ဟူးစဲန့း.လၢၣ်ထံနီၣ်.မ့တ မ့ၢ်စဲန့းအထူအထံးလၢကဒုးအိၣ်ထီၣ်စရိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ယး ဒီးကလုၢ်န့ၣ်အဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖိၣ်(**data**)လၢဟံၣ်ဖိၣ် သးလၢတၢ်သံကွၢ်အံၤအပူၤန့ၣ်ကိၢ်စၢၤဖိၣ်ကရၢကရိသ့ၣ်တဖၣ် လိၣ်ဘၣ်လၢကအံးထွဲကွၢ်ထွဲတၢ်ဂဲၤလိၣ်ထံသးဘၣ်ယးတၢ်ဝဲၤဒီး တၢ်.တၢ်ဟ့ၣ်လီၤမၤစၢၤ.ဒ်သိးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ် သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီးထံဖိကိၢ်ဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်သ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

ကလုၢ်န့ၣ်

ပသံကွၢ်ဘၣ်ယးဒီးပုၤတဂၤအကလုၢ်န့ၣ်လၢကဒုးအိၣ်ထီၣ်စရိ သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ယးဒီးကလုၢ်န့ၣ်ဒီးကဟံၣ်ဖိယိဖိထီၣ်စရိအဂၤသ့ၣ်တ ဖၣ်ဒ်သိးကလုၢ်န့ၣ်တဖၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖိၣ်(**data**) လၢဟံၣ်ဖိၣ်သးလၢတၢ်သံကွၢ်အံၤအပူၤန့ၣ်ကိၢ်စၢၤဖိၣ်ကရၢကရိ သ့ၣ်တဖၣ်လိၣ်ဘၣ်လၢကအံးထွဲကွၢ်ထွဲတၢ်ဂဲၤလိၣ်ထံသးဘၣ် ယးတၢ်ဝဲၤဒီးတၢ်.တၢ်ဟ့ၣ်လီၤမၤစၢၤ.ဒ်သိးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးတၢ် ခွဲးတၢ်ယၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီးထံဖိကိၢ်ဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ် သ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤတဂၤအိၣ်ဆိးထီၣ်တၢ်မ့တမ့ၢ်တၢ်လီၤလၢတၢ်လီၤအဂၤမၤ

ပတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်တၢ်ဂံၢ်ပုၤကညိၣ်တဘျီ.ထဲတဘျီမၤ.ဒီးတၢ်လီၤ လီၤတၢ်လီၤဆဲးဒ်တၢ်ဟံၣ်ဖိယိဖိထီၣ်အိၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဆိး ဝဲလၢတၢ်ထၢထံဖိကိၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ်စရိအနံၣ်န့ၣ်လီၤ.ဟံၣ်ယၢ်တၢ်ပ ညိၣ်တခါအံၤလၢနသးပူၤဒီး.ပသံကွၢ်တၢ်သံကွၢ်တခါအံၤလၢ ကမၤလီၤတၢ်ပုၤတဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်ဒ်သိးတပၣ်ယုၣ်လၢအိၣ်ဆိး လီၤကျဲၤအါတၢ်ဘၣ်အကိၢ်လီၤ.

တၢ်ဘူးတၢ်ဘူးစဲ

ပသံကွၢ်ဘၣ်ယးဒီးပုၤတဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲလိၣ်သးလၢဟံၣ် န့ၣ်ယိထၢအပူၤအပူၤဟံၣ်ခိၣ်တဂၤလၢကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒူးတ ယၢ်ဘၣ်ယးဒီးထံဖိထံဖိသ့ၣ်တဖၣ်.ဟံၣ်န့ၣ်ယိထၢသ့ၣ်တဖၣ်.ဒီးပ န့ၣ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဘူးတၢ်ဘူးစဲတၢ်ထီၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ အိၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤပဒိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ သ့ၣ်တဖၣ်လၢအဟ့ၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢန့ၣ်ထံဖိထံဖိသ့ၣ်တဖၣ်.ပုၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢအိၣ်ဆိးမ့တမ့ၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်ကစၢ်ထဲတဂၤမၤ.ဖဲ ဖုသ့ၣ်တဖၣ်လၢအိၣ်ဆိးဒီးလၢသ့ၣ်တဖၣ်မ့တမ့ၢ်ဟံၣ်န့ၣ်ယိထၢ အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအကြၢၤဝဲဒီးတၢ်မၤစၢၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အ ကိၢ်န့ၣ်လီၤ.

